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Az RMDSZ elnöke erről Marosvásárhelyen beszélt csütörtök délután, a helyi Bernády György
Közművelődési Alapítvány által szervezett kétnapos autonómiaszemináriumon, amelyen az
RMDSZ vezetői román és magyar értelmiségiekkel folytattak párbeszédet a kulturális és területi
autonómia kérdéseiről.

  

Kelemen Hunor úgy vélte, hogy a bevándorlási hullám által keltett nacionalizmus- és
xenofóbiahullám egyre nehezebbé teszi az őshonos kisebbségek harcát a különböző
autonómiaformák eléréséért. Úgy vélte, a jogok kiterjesztéséről ennek ellenére beszélni kell.
Kijelentette: az RMDSZ taktikai kérdésnek tekinti, hogy mikor terjeszti be a parlamentben a
székelyföldi autonómiatervezetét. Hozzátette: el kell kerülni, hogy egy ilyen
törvénykezdeményezés miatt az RMDSZ elszigetelődjék a romániai politikában.

  

Kelemen Hunor megállapította, Romániában az ország 2007-es EU-csatlakozása óta leállt a
kisebbségi jogok bővülésének folyamata.

  

"Románia 2007-ben téves úton indult el, és azóta is azon halad" - jelentette ki az elnök.
Hozzátette, a román kormányok azt érzik, hogy olyan nemzetközi szervezetekhez sikerült
csatlakozniuk, amelyek nem kérik számon a csatlakozás előtti vállalásaikat. Kelemen Hunor azt
is aggasztónak találta, hogy a külügyminisztérium 2011 óta ismét belügynek próbálja beállítani
a kisebbségi kérdést.

  

Megjegyezte, 2007 óta csupán a 2011-ben elfogadott oktatási törvényben sikerült bővíteni a
kisebbségi jogokat, de ezt a törvényt sem alkalmazzák a Marosvásárhelyi Orvosi és
Gyógyszerészeti Egyetemen (MOGYE).
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Borbély László, a képviselőház külügyi bizottságának elnöke arra emlékeztetett, hogy
Románia másfél éve adós annak a jelentésnek az elkészítésével és benyújtásával, amelyben a
regionális és kisebbségi nyelvek chartájának ratifikálásakor vállalt kötelezettségei teljesítéséről
számol be.

  

Frunda György, a miniszterelnök tiszteletbeli tanácsadója kijelentette, a jelenlegi körülmények
között nem lehet elérni, hogy nemzetközi nyomás nehezedjék a kormányra az autonómia
ügyében.

  

Kijelentette: az RMDSZ-nek le kellene vennie napirendről a székelyföldi autonómiatervezetét,
mert elfogadtatásának semmi esélye nincs a közeljövőben, és helyette a romániai régiók
kialakítására kellene koncentrálnia. Hozzátette, ha sikerülne egy magyar többségű régiót
kialakítani, nem lenne zavaró, ha ez a régió ugyanazokkal a jogkörökkel rendelkezne, mint az
ország többi régiója.

  

Gabriel Andreescu, a Bukaresti Tudományegyetem politológia-professzora úgy vélte, segítené
a magyar közösség autonómiaküzdelmét, ha az autonómiát a magánélethez való jognak egy
közösségre való kiterjesztéseként értelmezné.
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